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§  57  

Val av justerare 

Beslut 
Andreas Andersson (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  58  

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  59 KFKS-2024-00459 

Månadsbokslut oktober för Välfärd samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd samhällsservice visar ett utfall på +9,9 miljoner kronor för perioden januari till 
oktober 2024. Detta innebär en positiv budgetavvikelse på 12 miljoner. 

Eftersom produktionsområdet under många år haft fullt fokus på att återställa tidigare års 
underskott har ett visst mått av eftersatt underhåll uppstått. Under årets sista månader 
kommer en del underhållskostnader att uppkomma för att åtgärda detta. Det rör sig om 
åtgärder som bedöms vara nödvändiga för att kunna fortsätta att erbjuda kvalitativ 
verksamhet, exempelvis ersättning av trasiga möbler och uppfräschning av lokaler. 
Dessutom kommer flera nya datorer att köpas in eftersom supporten för många av 
verksamhetens datorer kommer att upphöra i slutet av året. 

En sammanvägning av det goda resultatet januari – oktober och de kommande kostnader 
(som beskrivs ovan) gör att en ytterligare höjning av årsprognosen till +8 miljoner kronor 
bedöms rimlig. Detta är 7 miljoner kronor högre än årsbudget på +1 miljoner kronor. 
Höjningen av årsprognosen görs, i likhet med tidigare höjningar, för affärsområdena 
äldreomsorg samt familj och arbete. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd samhällsservice daterad den 17 november 2024 
Bilaga Rapport månadsbokslut oktober för Välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet noterade informationen. 

 

- - - - - 
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§  60 KFKS-2024-00461 

Månadsbokslut oktober för Välfärd skola  

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola omsätter 2,2 miljarder kronor och visar för perioden ett resultat om -19,2 
miljoner kronor, vilket är -15,3 miljoner kronor sämre jämfört med budget.  

Budget för perioden är -3,9 miljoner kronor. Budgeterat överskottsmål 2024 är +1,0 
miljoner kronor och prognosen för året sedan tertialbokslut två är ett resultat om -12,2 
miljoner kronor och en avvikelse mot budget -13,2 miljoner kronor.  

Årsprognosen är oförändrad -12,2 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 14 november 2024 
Bilaga Oktober tabell 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet noterade informationen. 

Protokollsanteckning 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet har tidigare frågat om svårigheterna med att det är olika tider för intagning i 
samband med skolval och tiden då skolornas budget läggs. Även uppsägning av lokaler är 
en annan tidsperiod. Först i augusti står det klart vilka resurser man har kopplat till 
intagning men budgeten läggs tidigare och även behovet av lokalerna behöver specificeras 
innan den 31 mars. Som huvudman behöver vi arbeta tillsammans med skolorna för att om 
möjligt testa andra lösningar och bättre processer kopplade till intaget. 
 

- - - - - 
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§  61 KFKS-2024-01190 

Affärsplan 2025–2027 inklusive internbudget 2025 
Välfärd samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fastställa föreslagen 
affärsplan för 2025–2027 inklusive internbudget 2025 för produktionsområdet Välfärd 
samhällsservice. 

Sammanfattning av ärendet 
Affärsplanen omfattar en redovisning av produktionsområdets ansvar och uppgifter, 
utgångsläge samt fokusområden och resultatindikatorer. Den innehåller också en 
redogörelse över produktionsområdets utmaningar och möjligheter. 
Internbudgeten visar att Välfärd samhällsservice beräknas omsätta 706 miljoner kronor 
under 2025 och budgeterar ett resultat på en miljon kronor, vilket motsvarar det beslutade 
avkastningskravet.  
Produktionsområdet har generellt sett nöjda kunder och en hög tjänstekvalitet.  
I stort sett samtliga verksamheter har inför 2025 fått uppräkning gällande ersättningsnivåer 
och omsättningen i budget 2025 är drygt sju procent högre än årsprognosen från oktober 
2024.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd samhällsservice daterad den 2 december 2024 
Bilaga Affärsplan för välfärd samhällsservice 2025 - 2027  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från välfärd samhällsservice, och fann att verksamhetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 
Andreas Andersson (S), Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL) deltog inte i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet hade om möjligt reserverat sig mot affärsplan Välfärd samhällsservice till 
förmån för eget budgetförslag. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta 
hänvisar vi till vår egen budget. Vänsterpartiet är oroade för de utmaningar som Välfärd 
samhällsservice lyfter i affärsplanen där bedömning är att kostnaderna kommer att fortsätta 
öka snabbare än ersättningen för enskilda uppdrag de kommande åren. Det är särskilt 
oroande då det är Nacka kommun själv som beslutar kring många av ersättningarna som 
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utgår. Det fattade beslutet innebär att kommunen fortsätter sätta krav på organisation och 
verksamheter att klara en ökande arbetsbelastning utan ordentligt utrymme att rekrytera 
mer personal eller ge befintlig personal bättre lön och bättre förutsättningar att göra ett bra 
jobb och må bra på jobbet. Inom välfärd samhällsservice måste medarbetarna hjälpa 
verkliga människor med verkliga livssituationer. Vi kan inte räkna med att verkligheten 
alltid ska ställa upp på kommunens effektiviseringskrav eller vara medgörlig när kommunen 
vill att en mindre personalstyrka ska klara av att göra mer. Vi riskerar att förlora den 
personal vi har om vi inte ger dem rimliga förutsättningar, och händer det kommer verkliga 
problem gå olösta. Den antagna budgeten är ett försök att trolla bort den faran genom att 
inte låtsas om den. 
 
 

 

- - - - - 
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§  62 KFKS-2024-01086 

Affärsplan 2025–2027 inklusive internbudget 2025 
Välfärd skola 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen affärsplan för 2025–2027 inklusive internbudget 
2025 för produktionsområdet Välfärd skola enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
23 oktober 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola består av förskola, förskoleklass, fritidshem, grundskola, resursskola, 
anpassad grundskola, gymnasieskola, anpassad gymnasieskola samt barn och elevhälsan 
som drivs i kommunal regi. Välfärd skola har cirka 2 600 medarbetare och en omsättning 
på 2,2 miljarder kronor. 
Välfärd skola arbetar inom ramen för fyra prioriterade områden. Alla prioriterade områden 
kopplas till kommunens och Välfärd skolas fyra övergripande mål: Bäst utveckling för alla, 
Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka, Stark och balanserad tillväxt och Maximalt värde för 
skattepengarna. 
Under 2025 har Välfärd skola budgeterat för ett avkastningskrav på 1 miljon kronor.  
Ärendet omfattar en redovisning av produktionsområdets ansvar och uppgifter, 
utgångsläge samt fokusområden och resultatindikatorer (se bilaga 1). Ärendet berör Välfärd 
skolas organisation, ledning och styrning men även utmaningar och möjligheter. Ärendet 
innehåller en analys av befolkningsprognosens påverkan på Välfärd skolas organisation.  
Välfärd skola har valt att lägga alla resultatindikatorer endast i affärsplanen och har således 
tagit bort det styrkort som Välfärd skola arbetat efter i många år. Detta för att förtydliga 
och förstärka Affärsplanens betydelse för organisationen.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 18 november 2024 
Bilaga 1 Affärsplan Välfärd skola 2025–2027 och internbudget 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 
Andreas Andersson (S), Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL) deltog inte i beslutet. 
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Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet hade om möjligt reserverat sig mot affärsplan Välfärd samhällsservice till 
förmån för eget budgetförslag. När det gäller den riktning vi vill att Nacka ska ta hänvisar 
vi till vår egen budget. Vänsterpartiet är oroade för de utmaningar som Välfärd 
samhällsservice lyfter i affärsplanen där bedömning är att kostnaderna kommer att fortsätta 
öka snabbare än ersättningen för enskilda uppdrag de kommande åren. Det är särskilt 
oroande då det är Nacka kommun själv som beslutar kring många av ersättningarna som 
utgår. Det fattade beslutet innebär att kommunen fortsätter sätta krav på organisation och 
verksamheter att klara en ökande arbetsbelastning utan ordentligt utrymme att rekrytera 
mer personal eller ge befintlig personal bättre lön och bättre förutsättningar att göra ett bra 
jobb och må bra på jobbet. Inom välfärd samhällsservice måste medarbetarna hjälpa 
verkliga människor med verkliga livssituationer. Vi kan inte räkna med att verkligheten 
alltid ska ställa upp på kommunens effektiviseringskrav eller vara medgörlig när kommunen 
vill att en mindre personalstyrka ska klara av att göra mer. Vi riskerar att förlora den 
personal vi har om vi inte ger dem rimliga förutsättningar, och händer det kommer verkliga 
problem gå olösta. Den antagna budgeten är ett försök att trolla bort den faran genom att 
inte låtsas om den. 
 
 
- - - - - 
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§  63 KFKS-2024-01188 

Sammanställning och redogörelse av förskolors och 
skolors anmälningar om uppgivna kränkningar 
vårterminen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 18 november 2024 
till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
I ärendet framgår att totalt 640 anmälningar (som motsvarar en andel på 4,0 % av det 
samlade barn/elev underlaget) om kränkningar lämnats till huvudmannen under 
vårterminen 2024. Samtliga grundskolor och gymnasieskolor, sex förskolor och en 
anpassad grundskola har lämnat anmälningar under den aktuella tidsperioden. Det är en 
minskning med 57 anmälningar från höstterminen 2023. Statistiken visar att antal anmälda 
händelser gällande kränkningar varierar mellan de olika grund- och gymnasieskolorna. 
Orsaker till detta beror på olika rutiner mellan skolorna men även skolform och stadium 
inom skolformen. Mörkertal finns och är främst aktuellt för skolor med lägre 
anmälningsfrekvens och för elevgrupper på högstadiet och gymnasiet. Det är inte möjligt 
att få en exakt bild av hur stort mörkertalet är. En anmälan om en kränkning innebär inte 
per automatik att en kränkning har skett, däremot har en skola ett ansvar att anmäla och 
utreda om en elev upplever sig kränkt. Välfärd skolas verksamhetsstöd anser att de samtal 
som skett med skolledarna om detta har varit positiva, framåtblickande och lett till ett ökat 
arbete gällande samsyn mellan skolorna. Dessa åtgärder bör fortsätta. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 18 november 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson (S) lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Antalet anmälningar kring kränkande behandling har ökat ordentligt över tid för att nu 
plana ut, och nu har samtliga grund- och gymnasieskolor åtminstone en anmäld händelse. 
Detta tyder på bättre utvecklade rutiner kring vad som ska anmälas och utredas. 
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Mörkertalet är sannolikt fortfarande stort, och varierar sannolikt mellan skolorna då 
korrelationen mellan elevernas upplevda trygghet och anmälda kränkningar är låg. Men det 
är positivt att skolorna lyckas fånga upp fler av de kränkningar som sker. För att ytterligare 
förbättra detta behöver dels rutinerna fortsätta utvecklas och spridas till verksamheterna så 
att rektor, personal och elever känner till dem. Det handlar också om utformningen av 
skolgårdar och skolor, synlighet och en bra vuxennärvaro även utanför klassrummet. 
 

Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att det är viktigt att det görs en sammanställning och redogörelse av 
förskolors och skolors anmälningar om kränkningar regelbundet. För att skolor och 
förskolor ska bli tryggare för alla barn och unga är det viktigt att regelbundet följa upp 
statistik, sätta in åtgärder och utvärdera. Det är en del av ett systematiskt arbetet för 
trygghet i verksamheterna. Denna rapport är endast för de kommunala skolorna och 
förskolorna. Även om privata aktörer ska arbeta med anmälningar och kränkningar i 
verksamheten har kommunen ingen övergripande helhetsinsyn. Varje enskild aktör anmäler 
själv och agerar själv. Vänsterpartiet ser osäkerheter med detta då arbetet med kränkande 
behandling kan variera i kvalité och systematik beroende på driftsaktör.  
Antalet anmälningar har minskat sedan förra året, men det är ändå högre siffror än åren 
innan 2023 vilket är ett tecken på att fler vågar anmäla. Det är positivt att kränkningar 
anmäls då det en del av ett systematiskt arbete för att skapa tryggare skolor för alla. Få 
anmälningar kan tyda på att kränkningar inträffar men inte rapporteras, vilket gör att de 
inte kan hanteras. Det innebär dock inte att arbetet med att anmäla räcker. Skolornas 
systematiska trygghetsarbete, där rektorer och pedagoger samarbetar med eleverna är 
avgörande för att alla barn och unga ska få en trygg skolgång. Där finns det ett fortsatt 
arbete som kommunen behöver utveckla då det bland annat framgår att det fortfarande är 
23% av alla anmälda kränkningar som inte utretts. Vänsterpartiet ser att det är viktigt att 
skolor har resurser i form av personal med rätt kompetens för att utreda ärenden om 
kränkningar. Men det är även viktigt med tillräckligt med personal som vistats i alla rum där 
elever finns då det i sammanställningen framgår att det är i skolans lokaler de flesta 
kränkningar sker. Vänsterpartiet anser att skolorna i Nacka är underfinansierade och att en 
stor del av ett övergripande trygghetsarbete är att skolor har tillräckligt med ekonomiska 
resurser för att säkerställa en hög personaltäthet. Det blir både tryggare för personal och 
för elever och med stor sannolikhet minskar antalet kränkningar om det finns en hög 
personaltäthet. 
 
- - - - - 
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§  64 KFKS-2024-00626 

Kundval för bostad med särskild service för vuxna enligt 
LSS för Välfärd samhällsservice 
Informationsärende  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Arbetet med att analysera konsekvenserna av att auktorisera sig för Kundval för bostad 
med särskild service för vuxna enligt LSS pågår. Frågor kopplat till brandskydd och 
renoveringar av de aktuella lokalerna har visat sig mer komplexa än väntat. Av den 
anledningen behöver fler analyser göras vilket försenar processen.  Välfärd samhällsservice 
bedömer att underlag för beslut kommer finnas under våren 2025.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd samhällsservice daterad den 17 november 2024 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet noterade informationen. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet tycker inte att kommunen ska överväga att låta verksamheterna för särskilt 
boende enligt LSS övergå i Nackas kundval. Vänsterpartiet anser att kommunen istället 
borde utreda en finansieringsmodell där kommunen ersätter verksamheter efter de faktiska 
kostnaderna som krävs för att uppnå lagens krav och kommunfullmäktiges mål för 
kvaliteten på verksamheterna. 
Det är några av premisserna för Nackas kundval som Vänsterpartiet anser vara olämpliga 
för att bedriva behovsstyrd och lagstadgad välfärdsverksamhet. Vi menar att antagandet att 
konkurrens mellan enheter inom välfärdsverksamhet gagnar kvalitet är direkt felaktigt. Det 
gör enheter sårbara ekonomiskt. Verksamheterna skulle kunna utveckla kvalitet och 
effektivitet om de istället samarbetade genom att de kan utbyta erfarenheter. 
”Affärsmässig” konkurrens innebär motsatsen till erfarenhetsutbyte, att man för att få 
marknadsfördelar hemlighåller sina framgångsfaktorer. 
Nackas kundval innebär också en ensidig prissättning av checken och har inte visat sig 
kunna följa faktiska kostnadsförändringar. Även om vi också ser restriktivt på upphandling 
inom välfärdsverksamheter så är fördelen den att anordnarna vid upphandlingstillfället kan 
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ta ställning till om hur lågt de kan gå för att acceptera ett uppdrag. Men bäst är om vi kan 
hitta en finansieringsmodell som utgår ifrån kostnader och kvalitetsmål. När en anordnare 
går in i kundvalet så ligger prissättningen helt i händerna på politikerna genom 
budgetprocessen och det finns inga mekanismer i den processen som speglar 
verksamheternas kostnader. Ersättningen för verksamheterna bör utgå ifrån faktiska 
kostnaderna och de kvalitetskrav som politiskt beslutas, inte politikernas önsketänkande 
om kostnadsbegränsningar och möjliga effektiviseringar.  
 

- - - - - 
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§  65 KFKS-2024-01125 

Ledningssystem för barn- och elevhälsans logopediska 
insats i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott antar ledningssystem för barn- och elevhälsans 
logopediska insats enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 4 november 2024.   

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Den medicinska, den psykologiska och den logopediska insatsen inom elevhälsan ska 
upprätta ett ledningssystem för verksamheten.  

Vårdgivaren ska planera, leda, kontrollera, följa upp, utvärdera och förbättra verksamheten 
med hjälp av ledningssystemet. Ledningssystemet ska anpassas till verksamhetens inriktning 
och omfattning samt innehålla de processer och rutiner som behövs för att säkra kvaliteten.  

I Nacka kommun är kommunstyrelsen vårdgivare för den elevhälsa som bedrivs inom de 
kommunala skolorna, Välfärd skola. Elevhälsans logopediska insats har nu upprättat ett 
ledningssystem för att systematiskt kvalitetssäkra verksamheten. 

Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 4 november 2024 
Bilaga 1 Ledningssystem för barn- och elevhälsans logopediska insats i Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från välfärd skola, och fann att verksamhetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

 

- - - - - 
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§  66  

Övriga frågor 

Beslut 
Verksamhetsutskottet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Verksamhetschef Helena Ekwall informerar om avveckling av Eklidens anpassade 
grundskola.  

 

- - - - - 
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